
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Op 19 juli 2017 heeft uw raad in het voorjaarsdebat de motie Minder papier 

meer regie aangenomen. Deze motie was ingediend door de fracties van D66, 

PvdA, VVD en GroenLinks en riep het college op om te onderzoeken of een 

gezins-pgb met een coördinerende ambtenaar mogelijk is in Groningen en zo 

ja, een voorstel te doen om te starten met een pilot. De wens van de 

gemeenteraad is om een persoonsgebonden budget voor een gezin mogelijk te 

maken naar voorbeeld van de gemeente Meppel waar een pilot van het 

ministerie van VWS voor liep. Er is in februari 2018 toegezegd de evaluatie 

van de pilot af te wachten en zo mogelijk bij het ministerie de interesse 

kenbaar te maken om aan te sluiten bij een vervolg. 

De ervaringen uit de eerste pilot waren dusdanig tegenvallend dat er door ons 

is afgezien van deelname aan het vervolg. In plaats daarvan zijn de 

ontwikkelingen van de tweede proefperiode gevolgd. Deze proefperiode is 

inmiddels voortijdig afgebroken. Via deze brief willen wij u informeren over 

de achtergrond hiervan. 

 

Gezins-pgb Meppel 

Sinds 2014 experimenteren gemeenten via pilots met een gezins-pgb, ook wel 

integraal pgb. De gemeente Meppel, dat als voorbeeld diende voor de motie, 

heeft in 2015 een specifiek gezin ondersteund door een casemanager aan ze te 

koppelen. Voor dit betreffende gezin gold dat vier gezinsleden allen te maken 

hadden met andere wetgeving (Wia, WLZ, Wmo en Jeugdwet). De 

casemanager verzorgde de coördinatie van de administratieve rompslomp die 

dit met zich meebracht en de gemeente kreeg toestemming om de budgetten 

samen te voegen. Dit maakte het voor de zorgverleners mogelijk om zowel 

taken uit te voeren voor het ene gezinslid als voor het andere 

gezinslid/gezinsleden. Een dergelijk gezin bleek destijds niet bekend te zijn 

bij stichting WIJ. 
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Experiment integraal budget 

Uit de evaluatie van het ministerie van VWS (in 2017 door TNO) was 

gebleken dat de experimenten met het integrale pgb nog te weinig opleverden 

en teveel rompslomp met zich meebracht. De opbrengst was te beperkt om 

hier een landelijke werkwijze van te maken en de inzichten in wat er nodig 

was om dit effectief in te voeren waren gering. Daarop is besloten door het 

ministerie om in 2018 een tweede ronde te starten. Deze tweede ronde, 

genaamd Experiment integraal budget is sinds het najaar van 2019 in 

uitvoering. Hier nemen de volgende acht gemeenten aan deel: Alphen aan den 

Rijn, Den Haag, Dalfsen, Nieuwegein, Rotterdam, Roermond, Leiden en 

Meppel. Ondanks inspanningen van gemeenten, Per Saldo en de minister van 

VWS is het aantal deelnemers structureel laag gebleven. In februari jl. was er 

sprake van in totaal 10 (potentiële) deelnemers en het perspectief op meer 

deelnemers is beperkt. 

Dit maakt dat de minister, in nauwe samenspraak met Per Saldo, SVB, VNG 

en ZN, heeft besloten om het experiment voortijdig te beëindigen en versneld 

een evaluatieonderzoek uit te laten voeren. 

 

Brief minister aan de leden van de Tweede Kamer 

Vanwege het zeer geringe aantal deelnemers stelt minister De Jonge in een 

brief van aan de leden van de Tweede Kamer (d.d. 16-2-2021, met kenmerk: 

1825163-218194-PPGB) zichzelf de vraag in welke behoefte het experiment 

in deze vorm voorziet. Ook geeft hij in deze brief aan dat de vertaling naar 

gewenste veranderingen in de uitvoeringspraktijk een taai proces blijkt te zijn 

binnen het huidige stelsel. De minister laat onderzoeken wat de 

belemmeringen zijn om dit experiment succesvol uit te voeren en bekijkt 

welke vervolgstappen nodig zijn om dit in de toekomst bij voldoende 

behoefte wel mogelijk te maken. 

Deelnemende gemeenten zijn hierover in maart geïnformeerd. Het is de 

bedoeling dat zij in Q2 benaderd worden voor een evaluatie. Verwacht wordt 

dat er na de zomer een besluit volgt over het al dan niet vervolgen van het 

landelijk experiment met i-pgb. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 
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